

# 亞洲乒乓球外圍賽

## Asian Table Tennis Qualification Tournament

Qualification Event for the Games of the XXXI Olympiad in Rio de Janeiro in 2016  
2016里約熱內盧奧運外圍賽

Road to Rio  
Support Hong Kong Athletes



## Fact Sheet

### Date

13<sup>th</sup> to 17<sup>th</sup> April 2016

### Venue

Queen Elizabeth Stadium, 18 Oi Kwan Road, Wanchai, Hong Kong

### Supporting Organizations

Patron: Sports Federation & Olympic Committee of Hong Kong, China (SF&OC)

Sanctioned by: International Table Tennis Federation (ITTF)  
Asian Table Tennis Union (ATTU)

Organized by: Hong Kong Table Tennis Association (HKTTA)

Subvented by: Home Affairs Bureau (Arts & Sport Development Fund)  
Leisure & Cultural Services Department (LCSD)

### Sponsors

Official Equipment and Ball	Double Happiness
Official Financial Institute	Hang Seng Bank
Official Photo Equipment	Nikon
Official Hotel	South Pacific Hotel
Official Accessories	Phiten
Official Drinks	Watsons Water
Official Apparel	Sunflex
Official Office Equipment	Fuji Xerox

### Television Broadcasting

Local Broadcaster: Television Broadcasts Limited (TVB)

### Event Description

The Olympic Games is the most acclaimed multi-sport games held once in every four years. The upcoming Olympic Games is going to be held from 5 to 21 August 2016 at Rio de Janeiro, Brazil while the competition dates of table tennis is from 6 to 17 August 2016. There are "Singles" and "Team" events for both men and women.



# 亞洲乒乓球外圍賽

## Asian Table Tennis Qualification Tournament

Qualification Event for the Games of the XXXI Olympiad in Rio de Janeiro in 2016  
2016里約熱內盧奧運外圍賽

Road to Rio  
Support Hong Kong Athletes



The Asian Qualification Tournament is expected to attract more than 25 countries / territories to participate, and each countries / territories may send a maximum of four men and four women players. There are 22 Asian Qualification places (11 for Men and 11 for Women) for the Rio Olympic Games.

Accordingly to the rules of ITTF, participation of the Continental Olympic Qualification Tournament is the pre-requisite to qualify for the Olympic Games. It is expected that this event will feature top Asian players (including China, Japan, Korea, Chinese Taipei, etc.) and together with our Hong Kong players, surely this will be a very exciting competition.

### Events

1. Men's Singles
2. Women's Singles

### Procedures of Qualification

1. With allocation from ITTF, eleven (11) men and eleven (11) women will be selected from Asia by qualification tournaments in Asia to participate in the Games of the XXXI Olympiad in 2016.
2. One (1) player from each regional zone (Central Asia, South Asia, Southeast Asia and West Asia) will be qualified from their respective regional zone. Players from the five respective regions shall compete among themselves in Stage I of the Tournament to determine a total of five (5) regional quota places per gender, with one from each region.
3. The remaining six (6) Asian Continental quota places shall be determined based on results of Stage II of the Asian qualification Tournament.
4. Players who took part in Stage I of the Asian Qualification event, but failed to gain one of the 5 quota places may play in Stage II of the event, with a condition that there is a maximum of two (2) players (per gender) from each Association. This maximum will be reduced to one (1) for the Association that has already gained one quota place in Stage I of the tournament.



# 亞洲乒乓球外圍賽

## Asian Table Tennis Qualification Tournament

Qualification Event for the Games of the XXXI Olympiad in Rio de Janeiro in 2016  
2016里約熱內盧奧運外圍賽

Road to Rio  
Support Hong Kong Athletes



### Regional Grouping of ATTU Associations

East Asia	South East Asia	South Asia	West Asia	Middle Asia (Central Asia)
China	Brunei	Bangladesh	Bahrain	Afghanistan
Chinese Taipei	Cambodia	Bhutan	Iraq	Iran
Hong Kong	Indonesia	India	Jordan	Kazakhstan
Japan	Laos	Maldives	Kuwait	Kyrgyzstan
Korea	Malaysia	Nepal	Lebanon	Tajikistan
DPR Korea	Myanmar	Pakistan	Oman	Turkmenistan
Macao	Philippines	Sri Lanka	Palestine	Uzbekistan
Mongolia	Singapore		Qatar	
	Thailand		Saudi Arabia	
	Vietnam		Syria	
			Yemen	
			UAE Emirates	
<b>8</b>	<b>10</b>	<b>7</b>	<b>12</b>	<b>7</b>

### Enquiry

Miss Echo Chiu  
Executive Director  
Hong Kong Table Tennis Association  
Tel. No.: (852) 2575 5330  
Fax. No.: (852) 2838 9233  
E-mail Address: [hktta@netvigator.com](mailto:hktta@netvigator.com)  
Web-site: [www.hkttta.org.hk](http://www.hkttta.org.hk)



# 亞洲乒乓球外圍賽

## Asian Table Tennis Qualification Tournament

### Qualification Event for the Games of the XXXI Olympiad in Rio de Janeiro in 2016

#### 2016里約熱內盧奧運外圍賽

Road to Rio  
Support Hong Kong Athletes



## 賽事資料

### 日期

2016年4月13至17日

### 比賽場地

香港伊利沙伯體育館  
香港灣仔愛群道18號

### 支持機構

名譽贊助	中國香港體育協會暨奧林匹克委員會 (港協)
授權機構	國際乒乓球聯合會 (國際乒聯) 亞洲乒乓球聯盟 (亞乒聯)
主辦機構	香港乒乓總會 (乒總)
資助機構	民政事務(藝術及體育發展基金) 康樂及文化事務署 (康文署)

### 贊助商

指定器材及比賽用球	紅雙喜
指定金融機構	恒生銀行
指定攝影器材	尼康
指定酒店	南洋酒店
指定運動配飾	Phiten
指定飲品	屈臣氏蒸餾水
指定制服	Sunflex
指定辦公室器材	富士施樂

### 電視轉播權

本地電視轉播 電視廣播有限公司



# 亞洲乒乓球外圍賽

## Asian Table Tennis Qualification Tournament

Qualification Event for the Games of the XXXI Olympiad in Rio de Janeiro in 2016  
2016里約熱內盧奧運外圍賽

Road to Rio  
Support Hong Kong Athletes



### 賽事簡介

奧運會乃四年一度的體壇最高榮譽之盛事，來屆將於 2016 年 8 月 5 日至 21 日在巴西里約熱內盧舉行。奧運會設有男、女子「單打」及「團體」項目。

奧運乒乓球亞洲區外圍賽預計吸引超過 25 個國家/地區參加，每個國家最多可派出 4 男 4 女運動員參加，競逐 22 張 (男女各 11 名) 里約奧運入場券。

按照國際乒聯規定，所有參加奧運的運動員，必須先參加所屬地區的外圍賽。屆時，香港運動員將連同各亞洲頂級球手包括中國、日本、韓國、中華台北等等將會來港參賽，為爭奪奧運入場券而進行連番激戰。

### 比賽項目

1. 男子單打
2. 女子單打

是次賽事分兩個階段進行。

#### 第一階段:

第一階段將決出男、女各 5 個席位。來自五個分區(中亞、東亞、南亞、東南亞及西亞)的球員將各自競逐所屬分區的男、女各 1 個奧運參賽席位。若所屬分區參賽人數為 6 個或以下，將以單循環制決出該區的優勝者。若所屬分區參賽人數多於 6 人，將以單淘汰制決出優勝者。抽籤將按國際乒聯比賽規定，以外圍賽當時的世界排名來分配，並不會將來自同一協會的球員分開。第一階段所有賽事均會以 7 局 4 勝制進行。

#### 第二階段:

第二階段賽事會決出餘下 6 個奧運參賽席位，另外亦會定出 6 個後補參賽名額。已參與第一階段而未能成功獲得參賽席位之球員可參加第二階段賽事，但一個協會最多只能派 2 名球員參賽。若該協會於第一階段已獲得 1 個參賽席位，則只能派 1 名球員參加第二階段比賽。



# 亞洲乒乓球外圍賽

## Asian Table Tennis Qualification Tournament

Qualification Event for the Games of the XXXI Olympiad in Rio de Janeiro in 2016  
2016里約熱內盧奧運外圍賽

Road to Rio  
Support Hong Kong Athletes



### 亞洲乒聯各分區

東亞	東南亞	南亞	西亞	中亞
中國	汶萊	孟加拉	巴林	阿富汗
中華台北	柬埔寨	不丹	伊拉克	伊朗
香港	印尼	印度	約旦	哈薩克
日本	寮國	馬爾代夫	科威特	古爾吉斯坦
韓國	馬來西亞	尼泊爾	黎巴嫩	塔吉克斯坦
朝鮮	緬甸	巴基斯坦	阿曼	土庫曼斯坦
澳門	菲律賓	斯里蘭卡	巴勒斯坦	烏茲別克斯坦
蒙古	新加坡		卡塔爾	
	泰國		沙地亞拉伯	
	越南		敘利亞	
			也門	
			亞聯酋	
8	10	7	12	7

### 查詢

趙鳳儀小姐

行政總監

香港乒乓總會

電話號碼: (852) 2575 5330

傳真號碼: (852) 2838 9233

電郵地址: [hkta@netvigator.com](mailto:hkta@netvigator.com)

網頁: [www.hkta.org.hk](http://www.hkta.org.hk)

